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Suikerbietenteelt  -  Nieuwe afzetmarkten in chemische sector

Chemiebedrijven BASF en Avantium hebben plannen om in de Antwerpse haven een 
fabriek te bouwen waar plastic flessen worden gemaakt uit suiker. Dat zou betekenen dat 
er een hele nieuwe, grote afzetmarkt voor de suikerbiettelers ter beschikking komt. De 
bedrijven verwachten dat in 2021 de eerste PEF-flessen uit suiker op de markt zouden 
kunnen komen ter vervanging van de PET-flessen die uit aardolie worden gemaakt.

Bietentelerscoöperatie Cosun begon tien jaar gelden reeds met de eerste verkenningen 
naar ‘biobased’ toepassingen. Dit jaar nog komt er een product op basis van bietenpulp 
op de markt waarmee men de viscositeit van vloeibare wasmiddelen en verf kan 
beïnvloeden. Op die manier zien we meer en meer toepassingen in de industriële en 
chemische sector van akkerbouwgewassen. 

1. Is de minister, of haar kabinet of administratie, betrokken bij de onderhandelingen 
tussen de bietentelers en de chemische sector? 

2. Op welke manier ondersteunt de minister de uitbreiding van de afzetmarkt van 
suikerbieten naar andere sectoren? 

3. Wordt er in steun voorzien vanuit het Vlaams Landbouwinvesteringsfonds (VLIF)? 
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1. Onderhandelingen tussen de producten van bietsuiker en de chemische industrie 
situeren zich in de private ondernemingssfeer. 

2. Deze uitbreiding maakt deel uit van de transitie naar een bio-economie. Ik onderschrijf 
het belang van bio-economie als een pad naar een duurzame economie en als 
economische opportuniteit voor de Vlaamse land- en tuinbouwsector. De uitdaging is 
dan ook om de in Vlaanderen beschikbare biomassa en het beschikbare productieareaal 
zo optimaal mogelijk in te zetten in de verschillende stappen van de cascade “voeding–
materialen–energie”. De bio-economie is per definitie sector-, beleidsdomein- en 
grensoverschrijdend. De visie en de strategie voor een duurzame bio-economie in 
Vlaanderen werd dan ook op niveau van de Vlaamse Regering goedgekeurd.

3. Individuele bietentelers komen in aanmerking voor investeringssteun vanuit het 
Vlaams Landbouw- en Investeringsfonds. Innovatieve investeringen door bietentelers 
kunnen extra ondersteund worden met projectmatige steun voor innovaties in de 
landbouw. Daarnaast komen groepen van landbouwers ook in aanmerking voor de 
maatregel ‘steun aan investeringen in de agrovoedingssector tot verhoging van de 
toegevoegde waarde, de kwaliteit en de voedselveiligheid van landbouwproducten’.


